
                                                               ZÁPISNICA  

zo štrnásteho zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Nededzi konaného dňa 

21.03.2025 o 18:00 hod. v zasadacej miestnosti v objekte kaštieľa v Nededzi 

 

Prítomní poslanci: 5  JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek Mgr. Darina Janušová, 

Ing. Peter Škorvánek 

Ospravedlnení poslanci: 2 

Neospravedlnení poslanci: 0  

 

Program: 

1.   Otvorenie 

1. Kontrola uznesení 

2. Informácie 

3. Centrum obce Nededza a prístavba, nadstavba, stavebné úpravy stavby č.s.1 – obecný úrad, 

kultúrny dom 

4. Územný plán obce Nededza 

5. Používanie pyrotechniky v obci 

6. Stravovanie v školskej jedálni 

7. Parkovanie na chodníkoch v obci 

8. Správa o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce Nededza za rok 2024 

9. Rôzne   

10. Uznesenia 

11. Záver 

 

1) Otvorenie:  

 

Štrnáste zasadnutie Obecného zastupiteľstva vo volebnom období rokov 2022 - 2026  otvoril a 

viedol starosta obce PhDr. Peter Vajda, ktorý privítal prítomných a skonštatoval, že na zasadnutí 

sú prítomní piati poslanci a obecné zastupiteľstvo je uznášaniaschopné.  

 

Následne predložil na schválenie program rokovania. Program obecného zastupiteľstva bol bez 

výhrad. 

 

Počet všetkých poslancov: 7 

Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter 

Škorvánek 



Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Za zapisovateľku určil starosta obce Alicu Hodásovú.  

Za overovateľov zápisnice boli schválení poslanci JUDr. Marián Cesnek, Ing. Peter Škorvánek. 

 

Počet všetkých poslancov: 7 

Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter 

Škorvánek 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

2) Kontrola uznesení 

 

Uznesenie č. 120/2022-2026 nebolo vykonané. Hoci obecné zastupiteľstvo svojím uznesením č. 

120/2022-2026 schválilo zmluvu o umiestnení nového Z-boxu v obci na ulici Potočná oproti 

predajni COOP Jednota, k podpisu zmluvy nedošlo, nakoľko spoločnosť Packeta Slovakia 

informovala obec, že sa napokon rozhodla rozšíriť kapacitu už jestvujúceho Z-boxu (na pozemku 

COOP Jednota) a teda nový Z-box osádzať na ulici Potočná nebude. Uznesenie č.190/2022-2026 

schválilo žiadosť o finančný príspevok v sume 50€/1dieťa na záujmové vzdelávanie detí pre  

JUVENTAS Žilina n.o. pre 5 detí z obce Nededza a následne bola dňa 13.01.2025 s JUVENTAS 

Žilina, n.o. podpísaná zmluva o poskytnutí finančných prostriedkov na záujmové vzdelávanie detí. 

 

3) Informácie 

 

Starosta obce informoval o dočasnom presťahovaní sa kancelárií obecného úradu do priestorov 

kaštieľa (počas prebiehajúcich rekonštrukčných prác na obecnom úrade), ktoré by malo trvať 

približne do konca roku 2025. Ďalej informoval o súhlase na odpojenie a demontáž sirény zo 

strany Odboru krízového riadenia Okresného úradu v Žiline z dôvodu prebiehajúcich 

rekonštrukčných prác na objekte obecného úradu. Tiež informoval o rozšírení kapacity už  

 

jestvujúceho Z-boxu (na pozemku COOP Jednota), čo bolo spomenuté aj v rámci bodu kontroly  

uznesení. Zaznela aj informáciu o opätovnom neschválení žiadosti o nenávratného finančného 

príspevku, ktorý bol podaný na Fond na podporu športu pre obce do 3 000 obyvateľov 

(rekonštrukcia a výmena sanity, kúrenia a vybudovanie solárnych panelov) v areáli OŠK. Ďalej 

zaznela informácia o vyjadrení firmy BroCom s.r.o. k dopravným bezpečnostným úpravám v obci 



Nededza ohľadom zníženia obmedzenej rýchlosti na štátnej ceste III/2071, ako aj na ulici Potočná 

pri návrhu zníženia rýchlosti na 30 km/hod – Okresný dopravný inšpektorát Žilina dal predbežnú 

podmienku neosadenia navrhovaných spomaľovacích prahov. Starosta obce taktiež informoval 

o uskutočnenom fašiangovom sprievode v obci, ktorý sa konal dňa 01.03.2025 pod záštitou 

Obecného športového klubu, za čo im patrí poďakovanie. Tiež informoval o vandalizme v obci. 

Jednalo sa o poškodenie osvetlenia autobusových zastávok na ceste II/583 v smere do a zo Žiliny. 

Bude potrebné zo strany obce vykonať opravu tohto osvetlenia. Na záver odoznela informácie 

o vykonanom prieskume trhu na zakúpenie komunálnej techniky v rámci výzvy MAS_062/7.4/4 

v sume 30 000 €. Prítomní poslanci vzali prednesené informácie na vedomie. 

 

Počet všetkých poslancov: 7 

Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter 

Škorvánek 

Proti: 0 

 

4) Centrum obce Nededza a prístavba, nadstavba, stavebné úpravy stavby č.s.1 – obecný 

úrad, kultúrny dom 

 

Na zasadnutí obecného zastupiteľstva starosta obce podal aktuálne informácie k projektu Centrum 

obce Nededza a prístavba, nadstavba, stavebné úpravy stavby č.s.1 – obecný úrad, kultúrny dom. 

Informoval o tom, že ako stavebný dozor na stavbu Centra obce a obecného úradu bol ako výsle-

dok verejného obstarávania zazmluvnený Ing. Jozef Štrba. Uviedol tiež, že pri obkopaní základov 

objektu obecného úradu bolo zistené, že základy hlavne zo severnej, západnej a východnej strany 

sú málo stabilné a rozpadávajú sa, neboli odizolované a zamokali. Výstavba obecného úradu bola 

v päťdesiatych rokoch minulého storočia. Z tohto dôvodu statik odporučil vykonať spevnenie týchto 

základov. Ostatné stavebné činnosti zatiaľ sú vykonávané bez väčších problémov. Našej žiadosti 

o pôžičku cez Environmentálny fond nebolo vyhovené. Vyhlásená však bola nová výzva, avšak už 

s 2%- tným úrokom. Obec teda bude dávať žiadosť nanovo. Z tohto dôvodu boli následne schvá-

lené tieto uznesenia: 

 

Uznesenie č. 200/2022-2026 

schvaľuje 

realizáciu investície v zmysle Špecifikácie činností podpory formou úveru pre Obec Nededza 

zameranej na Centrum obce Nededza vo výške 1.004.834,26 EUR s DPH. 

 

Počet všetkých poslancov: 7 



Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter 

Škorvánek 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie č. 201/2022-2026 

schvaľuje 

prijatie úveru od Environmentálneho fondu v zmysle Špecifikácie činností podpory formou úveru 

pre obec Nededza vo výške 610.000 EUR na financovanie investície Centrum obce Nededza 

 

Počet všetkých poslancov: 7 

Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter Škor-

vánek 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

  

5) Územný plán obce Nededza 

 

Starosta obce informoval prítomných poslancov o tom, že obec aktuálne čaká na posledné 

vyjadrenie z Regionálneho úradu pre územné plánovanie a investície ku Záverečnému stanovisku 

vo veci Územného plánu obce Nededza. Tiež dodal, že všetky pripomienky dotknutých orgánov 

Ing. arch. Burian vyhodnotil. Požiadavky zo strany obecného zastupiteľstva boli zapracované. 

Poslanec JUDr. Marián Cesnek sa dotazoval, či bolo pripomienkované niečo zásadné, na čo mu 

starosta odvetil, že nie. 

Prítomní poslanci obecného zastupiteľstva vzali informáciu o záverečnej fáze spracovania 

územného plánu na vedomie. 

Počet všetkých poslancov: 7 

Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter 

Škorvánek 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 



6) Používanie pyrotechniky v obci 

 

Starosta obce uviedol, že je zrejmé, že úpravu používania pyrotechniky upravuje zákon 

a dotazoval sa poslancov, či chcú, aby používanie pyrotechniky v našej obci ešte samotná obec 

nejako obmedzila, s čím by následne samozrejme aj súviselo vynucovanie dodržiavania 

stanovených podmienok zo strany obce. Poslanec JUDr. Marián Cesnek poznamenal, že v našej 

obci nie je využívanie pyrototechniky také časté ako napríklad v susedných Gbeľanoch, konkrétne 

v Chateau Gbeľany, ale že by mohla obed dať odporúčanie skôr na iné činnosti ako je napríklad 

kosenie, spaľovanie rôznych komodít v kotloch. V tomto smere sa v rámci diskusie poslanci zhodli, 

že hasičský zbor pripraví materiál týkajúci sa správneho a vhodného kúrenia a spaľovania 

v rodinných domoch, ktorí bude následne do obce distribuovaný a následne uznesením vzali na 

vedomie informáciu o využívaní pyrotechniky v obci 

 

Počet všetkých poslancov: 7 

Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter 

Škorvánek 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

7) Stravovanie v školskej jedálni 

 

Starosta obce informoval prítomných o aktuálnom počte stravníkov v školskej jedálni pri materskej 

škole. V súčasnosti sa podľa údajov poskytnutých vedúcou  školskej jedálne v nej stravuje 37 detí 

z Nededze, 23 detí z Kotrčinej Lúčky, 12 zamestnancov z Nededze, 3 zamestnanci z Kotrčinej 

Lúčky a 30 dôchodcov. Spolu sa tak jedná o 105 obedov, čo je maximálny možný počet. Stravná 

jednotka na osobu tvorí sumu 5€, pričom v prípade dôchodcov či cudzích stravníkov z tejto sumy 

samotná obec prispieva hodnotou 2,40€ a teda samotný stravník sumou 2,60€. V súčasnosti tak 

obec dopláca cca. 8 000 € ročne na stravovanie dôchodcov. Na základe rozpravy obecného 

zastupiteľstva a starostu obce sa dohodlo, že príspevok obce pre dôchodcov bude 1,00€ za 1 

obed. Daný návrh bol schválený.   

Uznesenie č. 204/2022-2026 

schvaľuje zmenu Prílohy č. 2.4. zo dňa 30.12.2022 Vnútorného predpisu o zabezpečení 

stravovania v bode 3 tak, že každému dôchodcovi z obce Nededza, ktorý sa stravuje v školskej 

jedálni bude prispievať sumou 1 € na každé jedlo s platnosťou od 01.04.2025. 

 



Počet všetkých poslancov: 7 

Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter 

Škorvánek 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

8) Parkovanie na chodníkoch 

 

Obci bol doručený podnet ohľadom parkovania vozidiel na chodníkoch a s tým súvisiacimi problé-

mami pre chodcov. Vozidlá mnohokrát tieto chodníky blokujú a je problém prejsť peši, prípadne 

s detským kočíkom. V rámci daného bodu starosta obce skonštatoval, že parkovanie v obci je 

upravené najmä zákonom o cestnej premávke č. 8/2009 a Vyhláškou č. 9/2009. Zákon v §52 ods.2 

hovorí, že iní účastníci cestnej premávky než chodci nesmú chodník používať. To neplatí pre cyk-

listov podľa § 55 ods. 1, pre vodičov samovyvažovacieho vozidla podľa § 55a ods. 2, pre automati-

zované doručovacie vozidlo, ak dopravnou značkou alebo dopravným zariadením je určené inak 

alebo ak ide o zastavenie alebo státie bicykla, kolobežky s pomocným motorčekom alebo moto-

cykla, pri ktorom ostane súvislá voľná šírka chodníka najmenej 1,5 m. Poslanec Tibor Hreus sa vy-

jadril, že každý má vlastný dvor a mal by si parkovať auto vo dvore. Najmä na ulici Roľnícka, kde 

chodia často aj ľudia s kočíkmi na cyklotrasu a majú problém ísť po chodníku, keďže na ňom par-

kujú autá. 

Starosta obce a poslanci sa dohodli na tom, že bude potrebné napísať list s upozornením 

vlastníkom nehnuteľností o zákaze parkovania na chodníku, pred ktorých rodinnými domami sa 

nachádza chodník pre peších (najmä ulica Na Skotni, Roľnícka) 

 

Počet všetkých poslancov: 7 

Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter 

Škorvánek 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Starosta obce podotkol, že ak dané opatrenie nebude účinné, pristúpi sa ku osadeniu pätníkov. 

 

 

 



9) Správa o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce Nededza za rok 2024 

 

Hlavná kontrolórka obce predložila v súlade so zákonom č. 369/1990 Z.z. O obecnom zriadení v 

znení neskorších predpisov Správu o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra za rok 2024.  

Kontrolná činnosť sa v priebehu roka riadila schváleným plánom kontrolnej činnosti a bola vykoná-

vaná a uplatňovaná na základe Smernice pre uplatňovanie a vykonávanie finančnej kontroly.  

V roku 2024 bolo kontrolované najmä plnenie rozpočtu obce počas celého roka, plnenie daní a po-

platkov a stav nedoplatkov, kontrola dodržiavania všeobecne záväzných nariadení obce a plnenie  

uznesení Obecného zastupiteľstva.  

Následne obecné zastupiteľstvo vzalo predmetnú správu na vedomie. 

Počet všetkých poslancov: 7 

Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter Škor-

vánek 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

10) Rôzne 

 

V rámci bodu Rôzne bola vzatá na vedomie Správu hlavného kontrolóra obce Nededza – Prevody 

nehnuteľného majetku obce Nededza v roku 2024. V nej sa konštatuje, že obec Nededza v roku 

2024 nerealizovala žiadny prevod hnuteľného majetku obce, ktorého všeobecná hodnota by 

prevyšovala 20 000€. 

 

Počet všetkých poslancov: 7 

Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter 

Škorvánek 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Ďalej bolo prejednané a odporučené navýšenie poplatku za pobyt dieťaťa v materskej škole o 

sumu 3€/1dieťa/1mesiac a teda poplatok sa z pôvodných 15€ zvyšuje na 18€/1dieťa/1mesiac od 

septembra 2025. 



 

Počet všetkých poslancov: 7 

Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter 

Škorvánek 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Vzatá bola na vedomie i zmena rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 8/2024. Jedná sa o rozpočtový 

presun príjmov a výdavkov v rámci schváleného rozpočtu zo dňa 30.09.2024 do celkovej výšky 

7 000€ (transféry – životné prostredie, stravovanie detí v MŠ, Nadácia Kia Slovakia a ďalšie). 

 

Počet všetkých poslancov: 7 

Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter 

Škorvánek 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Vzatá bola na vedomie i zmena rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 9/2024. Jedná sa o rozpočtový 

presun príjmov a výdavkov v rámci schváleného rozpočtu zo dňa 30.09.2024 do celkovej výšky 

7 000€ (transfer – Pôdohospodárska platobná agentúra, grant z envirofondu na bager a ďalšie). 

 

Počet všetkých poslancov: 7 

Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter 

Škorvánek 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Ďalej bolo schválené Rozpočtové opatrenie č. 1/2025, kde sa jednalo o presun výdavkom v rámci 

schváleného rozpočtu v zmysle Zásad hospodárenia s finančnými prostriedkami: 

- kapitálové výdaje – správa – rozšírenie kamerového systému – 10 000,-€ 

- kapitálové výdaje – vodný tok – rekonštrukcia potoka Enviro – 16 000,-€ 

- kapitálové výdaje – kaštieľ – interiérové vybavenie – 3 000,-€ 



- kapitálové výdaje – obecný dom – stavebné úpravy – 3 000,-€ 

- kapitálové výdaje – likvidácia odpadu 

Jedná sa o nákup komunálnej techniky (vlečka, kontajnery, mulčovač a pod.) v sume 30 000 € cez 

projekt MAS Terchovská dolina, ktorý bude obci refundovaný. 

 

Počet všetkých poslancov: 7 

Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter 

Škorvánek 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

V rámci bodu Rôzne informoval poslanec Ing. Miloš Janek, ktorý je zástupcom obce v Rade školy 

v Gbeľanoch poinformoval o jej zasadnutí a pripomenul, že obec Gbeľany má stále platné 

všeobecne záväzné nariadenie, v zmysle ktorého deti z obce Nededza nespadajú do školského 

obvodu v Gbeľanoch, preto napríklad ani prváci z Nededze nemôžu dostať príspevok na cestovné 

do školy. Tiež sa vie, že v septembri 2025 budú otvárať dve prvácke triedy, ktoré by mali 

navštevovať i deti z Nededze, avšak potrebujeme dlhodobejšie riešenie. Starosta obce sa pripojil 

s poznámkou, že každá obec je zo zákona povinná mať školský obvod určený, a preto aj Nededza 

to musí riešiť.  

Následne obecné zastupiteľstvo odporúčalo starostovi obce jednať o určení školského obvodu 

Gbeľany so starostom obce v Gbeľanoch, riaditeľkou základnej školy a príslušným školským 

úradom. 

 

Počet všetkých poslancov: 7 

Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter 

Škorvánek 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Ďalej sa diskutovalo o výške poplatku za komunálny odpad, nakoľko v našej obci klesla oproti 

minulému roku úroveň triedenia o 11% a to z dôvodu, že spoločnosť T+T, a.s., ktorá odpad vyváža, 

začal stavebný odpad účtovať pod iným kódom, čo sa premietlo do vyšších nákladov pre obec, 

keďže to malo vplyv na poplatok za uloženie odpadu. Preto bude zrejme v najbližšej budúcnosti 

potrebné vyriešiť výšku poplatku za komunálny odpad, ktorá je momentálne na sume 15€/1 rok/1 



občana, nakoľko tento len z časti pokrýva celkové náklady na financovanie odpadového 

hospodárstva. Napríklad v okolitých obciach je tento poplatok diametrálne vyšší.  

 

Tiež bolo prejednané osvetlenie na ulici Potočná, kde sa poslanci zhodli na tom a odporučili 

starostovi obce aby na ulici Potočná bolo rozšírené verejné osvetlenie o najmenej tri svetelné body 

 

Počet všetkých poslancov: 7 

Počet prítomných poslancov: 5  

Výsledky hlasovania: 

Za: 5 JUDr. Marián Cesnek, Tibor Hreus, Ing. Miloš Janek, Mgr. Darina Janušová, Ing. Peter 

Škorvánek 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

 

11) Uznesenia 

 

Na zasadnutí obecného zastupiteľstva boli prijaté uznesenia č. 197/2022-2026 až 213/2022-2026. 

 

12) Záver 

 

Po ukončení rokovania poďakoval starosta obce prítomným za účasť o 20:58 hod. zasadnutie  

Obecného zastupiteľstva obce Nededza ukončil. 

 

 

V Nededzi dňa 27.03.2025 

 

 

Zapísala: Alica Hodásová     …....................................... 

 

Overovatelia zápisnice:  

JUDr. Marián Cesnek     …....................................... 

 

 

Ing. Peter Škorvánek     …....................................... 

 

 

Starosta obce: PhDr. Peter Vajda    …....................................... 


